
 

5. februar 2009

I henhold til Landstingets forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed 
nedenstående spørgsmål til Landsstyret:

Spørgsmål til Landsstyret vedr. den kritiske situation på SANA
(Landstingsmedlem Astrid Fleischer Rex, Demokraterne)

”Vi er på vej imod et kollaps”.

Så klar i mælet er administrerende overlæge på SANA Knud Erik Kleist i en udtalelse til 
Sermitsiaq.gl den 4. februar 2009.

Baggrunden for udtalelsen var, at alle personalegrupper på Dronning Ingrids Hospital i 
Nuuk om morgenen den 4. februar var kaldt sammen til møde. Et møde som Knud Erik 
Kleist kaldte et spontant møde.

Anledningen var en voldsom mangel på sygeplejersker, som har medført, at flere 
afdelinger er lukket og et stop for indkaldelse af ikke-akutte patienter. 

For Demokraterne er det tankevækkende, at Landsstyret ikke har formået at forhindre 
denne situation i at opstå. Da det første gang blev offentligt kendt, at situationen på 
SANA var alvorlig stillede flere medlemmer af Landstinget spørgsmål til Landsstyret. 
Dette burde have betydet, at Landsstyret havde handlet. Dette er ikke sket, og 
Demokraterne finder det i den anledning på sin plads at udtrykke en kraftig kritik af 
Landsstyremedlemmet for Familier og Sundhed.

Det giver også anledning til at stille følgende spørgsmål til Landsstyret.

Hvad har Landsstyret rent konkret gjort for at forhindre den kritiske situation på SANA i 
at eskalere? Landsstyret bedes i sit svar redegøre for hvilke initiativer, der er taget og 
hvorfor disse tilsyneladende ikke virker.

Hvad vil Landsstyret gøre for at hindre det kollaps, som administrerende overlæge på 
SANA Knud Erik Kleist frygter? Landsstyret bedes i sit svar inddrage både en løsning 
her og nu og en løsning på længere sigt.

Hvordan vurderer Landsstyret sin egen indsats i forbindelse med den kritiske situation på 
SANA, som blev offentlig kendt i oktober 2008, men som Landsstyret formentlig har 
været vidende om i længere tid?

Landsstyret bedes besvare mine spørgsmål inden for ti arbejdsdage.


